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Ledamöter Stephan Guiance (S) Ordförande 
Sophia Granswed Baat (M) 1:e vice ordförande 
Shamso Ali Hassan (V) 2:e vice ordförande 
Filmon Gorfu Bitew (S) 
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Alice Vestlin (C) 
Tapani Juntunen (SD) 
Mikael Sundin (M) 
Amrit Preet Kaur (S) 
Carl-Henrik Caldaras (V) 
Leif Gheith Sahi (S) ersätter Jamila Hassan Khali (S) 
Zarathustra Acat (MP) ersätter Karmapriya Muschött (MP) 
Arslan Bicen (M) ersätter Elisabeth Johnson (M) 
 

Ersättare Nahman Hanna (S) 
Åsa Colliander Celik (S) 
Felix Alicia Ebefors (V) 
Marie-Louise Olofsson (M) 
Roland Johansson (SD) 
Kim Höglund (L) 
 

Övriga närvarande Gabriella Almquist Nämndsekreterare 
Magnus Borgsten Tjänsteman 
 
 
 

Paragraf §§11-31 
 

Sekreterare Gabriella Almquist 
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§ 11 
Genomgång av närvarande ledamöter samt val av 
protokollsjusterare och datum för signering  

Beslut  
Ordförande Stephan Guiance (S) och Vice ordförande Sophia 
Granswed Baat (M) utsågs att justera dagens protokoll §§ 11-
31. Justering sker digitalt senast den 19e juni.   
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§ 12 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Dagordningen godkändes 
 
En skrivelse tillkommer, denna får ärendenummer 31.  
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§ 13 
Skrivelse; Angående högtider på vård- och 
omsorgsboenden.  

-Svar på skrivelse  
SKHLM 2024/1189 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på det särskilda uttalandet som framfördes på nämndens 
sammanträde den 27:e mars 2025 vid punkten 15 Skrivelse 
angående högtider på vård- och omsorgsboenden 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat m.fl. (M) anmäler ett 
särskilt uttalande enligt bilaga. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 
2025-06-12 
 
Ärende 13 
Skrivelse: Angående högtider på vård- och omsorgsboenden 
Sophia Granswd Baat m.fl. (M) 
  
Särskilt uttalande 
Vi tackar stadsdelsförvaltningen för svaret på skrivelsen angående 
högtider på vård- och omsorgsboenden. Matlyftet är mycket 
uppskattat av många, och det vore fint att kunna utveckla det 
ytterligare i enlighet med Moderaternas, motion som vi tidigare lagt 
i Stockholms kommunfullmäktige. Det har även under vår dialog 
med Funktionshinderrådet framkommit önskningar om att matlyftet 
borde spridas även till dem med funktionsvariationer genom våra 
LSS- och gruppboenden. 
Gällande frågan om alkoholtillstånd är det också glädjande att 
förvaltningen arbetar proaktivt för att det ska vara möjligt att 
servera alkohol till dem som vill, under våra träffar. Redan idag 
finns det möjlighet att välja alkoholhaltig dryck på vissa träffar 
under matlyftet, tack vare en positiv inställning från förvaltningen. 
Förvaltningen ämnar också söka ett så kallat ”festivaltillstånd” vid 
två tillfällen i samband med ”Lunch i gemenskap” samt 
Seniordagarna, vilket är mycket glädjande. Vi vill uppmana 
stadsdelsförvaltningen att redan nu föra dialog med våra LSS-
verksamheter, huruvida vi kan inkludera dem i matlyftet framöver 
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2024/1189-7 (Godkänd - R 1) Svar på särskilt 
uttalande gällande ärendet Skrivelse om högtider på vård- 
och omsorgsboende. 
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§ 14 
Skrivelse; Skrivelse Skärholmsbor i behov av 
ekonomiskt bistånd.  

-Svar på skrivelse 
SKHLM 2025/391 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på den inkomna skrivelsen. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) fann att det fanns två förslag till 
beslut, förvaltningens och Moderaternas förslag. Förslagen ställdes 
mot varandra och man fann att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag till beslut 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  

Särskilt uttalande  
Ordförande Stephan Guiance m. fl. (S), ledamoten Shamso Ali 
Hassan m.fl (V) och ledamoten Zarathustra Acat m.fl. (MP) 
anmälde ett särskilt uttalande enligt bilaga 
Ledamoten Tapani Juntunen m.fl. (SD) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt bilaga  
  

Förslag till beslut 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat m.fl. (M) anmäler ett 
förslag till beslut enligt bilaga 

Reservation  
Sophia Granswed Baat (M) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget förslag till beslut 
Arslan Bicen (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut 
Mikael Sundin (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 
2025-06-12 
 
Ärende 14 
Svar på skrivelse: Skärholmsbor i behov av ekonomiskt bistånd 
Sophia Granswd Baat m.fl. (M) 
Förslag till beslut 
1.     Att delvis godkänna förvaltningens förslag som svar på 
skrivelsen. 
  
2.     Att förvaltningen verkar för att varje individ som har 
försörjningsstöd, får en personlig coach, med målet att individen 
ska komma i utbildning eller arbete och bli självförsörjande så snart 
som möjligt. 
  
3.     Att därutöver anföra: 
  
Vi tackar stadsdelsförvaltningen för svaret på skrivelsen, där vi får 
en relativt god överblick av nuläget. De senaste två åren har vi 
påpekat att arbetslösheten kommer att öka, innan den sakta kommer 
minska i takt med att vi kommer i konjunkturell balans i slutet på 
2026. Vi har även varnat för att läget i Skärholmen kommer bli 
ännu värre 2025, jämfört med 2024. Vi ser nu en oroande stor andel 
människor i behov av ekonomiskt bistånd. I den senaste 
månadsrapporten januari – april 2025, har vi 580 aktuella 
bidragshushåll, vilket kan jämföras med budgeten som motsvarar 
500 hushåll, och de preliminära siffrorna avseende maj indikerar 
583 hushåll. För verksamhetsområdet prognostiseras ett underskott 
om 7,0 mnkr. 
Förvaltningen skriver att den främsta anledningen till ökat 
ekonomiskt bistånd beror på överföringar av ärenden från andra 
kommuner och stadsdelar. Bland annat har nya fastigheter byggts i 
stadsdelsområdet med höga hyror och relativt låga trösklar för att 
beviljas eget kontrakt. Förvaltningen har uppmärksammat att 
individer och familjer med ekonomiska utmaningar får 
hyreskontrakt i dessa bostäder, och sedan har behov av att ansöka 
om försörjningsstöd för att klara av sina hyror. 
Förvaltningen skriver också att man arbetar med både intern och 
extern samverkan, som framför allt har till fokus att säkra 
barnfamiljers osäkra boendeförhållande samt att samordna kring 
långtidsbidragstagare i syfte att de ska uppnå egen försörjning, 
vilket är bra. Samtidigt svarar förvaltningen att samtliga personer 
som erhåller ekonomiskt bistånd, och som har en arbetsförmåga på 
minst 25 procent, remitteras till Jobbtorget för att kunna ta del av 
deras insatser, samt Arbetsförmedlingen. Här önskar vi dock ett 
tydligare fokus från stadsdelsförvaltningen, med mätbara mål, för 
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att på riktigt kunna följa hur många som är arbetsföra, vilka insatser 
de ingår i, samt en tidplan för när de ska ha uppnått egenförsörjning. 
Vi vet exempelvis att Jobbtorgen i staden, inte själva för statistik på 
hur många individer de lyckas få i riktiga arbeten. Det är en brist 
och mycket olyckligt, och något vi inte kan nöja oss med. 
Förvaltningen skriver att man bedömer att cirka 50 procent bör 
kunna ha ett riktigt arbete eller heltidsstudier; när ska det målet vara 
uppnått? Man ska vara försiktig med att klassificera arbetsförmåga, 
men vi anser att det är något vi måste göra, om vi på riktigt ska 
komma till rätta med den höga arbetslöshet och låga 
sysselsättningsgrad som vi har i Skärholmen. Därför föreslår vi att 
stadsdelsförvaltningen verkar för att varje individ som har 
försörjningsstöd, ska få en egen coach, via förvaltningen eller i 
samverkan med Jobbtorget, Arbetsförmedlingen eller annan 
organisation. Detta i syfte att få en individuell handlingsplan med 
mätbara mål och en tidplan, för att komma i egenförsörjning. 
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2025-06-12 
Ärende 14 
Skrivelse Skärholmsbor i behov av ekonomiskt bistånd 
Stephan Guiance m.fl. (S) 
Shamso Ali Hassan m.fl. (V) 
Karmapriya Muschott m.fl. (MP) 
  
Särskilt uttalande: 
Majoriteten vill rikta ett varmt tack till avdelningen för individ- och 
familjeomsorg och direktörens stab för ett tydligt, välarbetat, och 
betryggande svar på skrivelsen från Moderaterna. Som väntat finns 
ett genomtänkt arbete i frågan om bistånd och arbetet mot 
självförsörjande inom förvaltningen. Majoriteten ser positivt på 
samverkan och dialog med andra aktörer som jobbtorget och 
Arbetsmarknadsnämnden. Det är just i dessa samverkande insatser 
som vi ser verkliga möjligheter att motverka långvarigt 
biståndsberoende.  
Vidare hoppas vi i Majoriteten att Moderaterna kan se och lära av 
vår socialtjänsts socionomer och socialarbetare som dagligen möter 
dessa Skärholmsinvånare och ser dem som människor i behov av 
stöd - inte bara budgetposter. 
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Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2025-06-12 
Ärende 14 
Dnr SKHLM 2025/391 
  
Skärholmsbor i behov av ekonomiskt bistånd 
  
Vi tackar förvaltningen för det utförliga svaret på skrivelsen. 
  
Det är dock plågsamt att läsa hur förvaltningen tvingas att passivt 
bara hantera ett ökande antal personer i Skärholmen med 
ekonomiskt bistånd. Det framgår med all tydlighet att det saknas en 
tydlig styrning av det sociala arbetet i Stockholm stad. 
  
Det är också plågsamt att läsa hur totalt misslyckad bostadspolitiken 
är i Stockholm, det byggs nya fastigheter i socialt utsatta områden, 
med så höga hyror att de som kan flytta dit, inte gör det på grund av 
otryggheten i området. Lösningen blir att de med ekonomiskt 
bistånd ska lösa de ekonomiska ekvationerna i nya fastigheter. 
Effekten blir att de ekonomiskt utsatta familjerna har sen allt 
svårare att ta sig fram till egen försörjning. Samt att stadens 
kostnader för ekonomiskt bistånd ökar. 
  
Det har från rödgröna sidan, och i synnerhet från 
Socialdemokraterna talats om att återta den demokratiska 
kontrollen. Men det vi menar att den demokratiska kontrollen bör 
användas till det är i syfte att återta den sociala kontrollen – och 
därmed medvetet börja styra. 
  
I vår skrivelse på samma sakfråga ställde vi frågan vilka relevanta 
styrdokument finns det som reglerar hur förvaltningar kan placera 
familjer med ekonomiskt bistånd. Den skrivelsen fick inte ens gå till 
beredning. Men av detta svar från förvaltningen så framkommer det 
tydligt att det finns inga styrdokument som skulle ha kunnat stoppat 
placeringar i lägenheter med hög hyra. I den mediala rapporteringen 
i sakfrågan om inflyttning av familjer med ekonomiskt bistånd har 
vi noterat att det räcker med att en stadsdelsförvaltning anmäler en 
månad i förväg till en annan stadsdel innan flytten sker. Det är ett 
passivt förhållningssätt som är helt otillräckligt. 
  
Vi övertygade att vägen till mer upplevd och faktisk trygghet går 
genom ett fokus på de sociala faktorerna, men att den vägen aldrig 
kan vara kantad av passivitet från förvaltningens och från politikens 
sida. 
  
Tapani Juntunen (SD) 

Sida 10 (52)



 
 
 

 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

  
Roland Johansson (SD) 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/391-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse: 
Skärholmsbor i behov av ekonomiskt bistånd. 

• SKHLM 2025/391-1 Skrivelse; Skrivelse om Skärholmsbor i 
behov av ekonomiskt bistånd. 
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§ 15 
Medborgarförslag om att hedra Mikaels minne. 
Tilläggsuppdrag från nämnd 2024-12-12 att skapa en 
gemensam minnesplats för att hedra alla offer.  

-Svar på tilläggsuppdrag 

  
SKHLM 2024/703 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på tilläggsuppdraget. Förvaltningen föreslår nämnden att 
besluta om 
1. Att godkänna föreslagen plats för minnesplats. 
2. Att en plakett sätts upp på minnesplatsen under 2025 med förslag 
på text. 
3. Att förvaltningen ser över möjligheten att ansöka om 
budgetjustering i Verksamhetsplan 2026 för anläggning av skulptur 
eller liknande vid minnesplatsen. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 

Särskilt uttalande 
Stadsdelsnämnden anmälde ett särskilt uttalande enligt bilaga 
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2025-06-12  
Ärende 15  
Tilläggsuppdrag ärende SKHLM 2024/703 att skapa en 
gemensam minnesplats för att hedra alla offer för gängvåldet i 
Skärholmen  
Hela nämnden 
Särskilt uttalande:  
Vi i nämnden vill tacka förvaltningen för svaret på vårt 
tilläggsuppdrag. Vi välkomnar att förvaltningen påbörjar arbetet 
med att ta fram en gemensam minnesplats för att hedra alla som 
drabbats av gängvåldet i Skärholmen.  Vi tycker det är fint med 
minnesplatsen planeras längst med Skärholmens strandstig med 
utsikt över Mälaren. Vi delar förvaltningens bedömning att platsen 
uppfyller nämndens önskemål om en avskild och trygg miljö, 
samtidigt som platsen ligger längs med ett promenadstråk som 
många Skärholmsbor känner till. Vi är även positiva till att 
förvaltningen ser över möjligheten att ansöka om budgetjustering i 
Verksamhetsplan 2026 för anläggning av skulptur, eller liknande 
vid minnesplatsen. Det är ett viktigt steg för att synliggöra det 
lidande som våldet orsakat, inte bara för de direkt berörda utan för 
hela vårt samhälle. En minnesplats kan aldrig ersätta en förlorad 
människa, men den kan vara ett sätt att kollektivt minnas, sörja och 
visa att varje liv är oersättligt.   
För oss är det avgörande att vi inte vänder bort blicken från det liv 
som släckts, utan tillsammans skapar rum för eftertanke, sorg och 
hopp om förändring. En sådan plats kan bidra till att stärka 
gemenskapen, påminna oss om vårt gemensamma ansvar för att 
skapa ett samhälle där barn får växa upp i trygghet, där ojämlikhet 
bekämpas, där förebyggande arbete prioriteras, och där människors 
röster blir hörda – oavsett bakgrund. Våldet är ett symptom på 
djupare samhällsproblem och det är genom långsiktiga satsningar 
och solidaritet som vi kan förändra framtiden.   
Vi vill också rikta ett varmt tack till den medborgare som lyfte detta 
viktiga förslag, ett initiativ som visar hur starkt engagemanget är för 
ett tryggare Skärholmen.  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2024/703-10 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 
om att hedra Mikaels minne. 
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§ 16 
Remiss av Stockholms stads kemikalieplan 2025-2031, 
KS 2025/145.  

-Svar på remiss 
SKHLM 2025/331 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på remissen 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat m.fl. (M), ledamoten 
Conny Gabrielsson (L) och ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler ett 
särskilt uttalande enligt bilaga. 

Sida 14 (52)



 
 
 

 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
12 juni 2025 
 
Ärende 16 
Remiss av Stockholms stads kemikalieplan 2025-2031 
Dnr: MF 2024/160 
 
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
Conny Gabrielsson (L) 
Alice Vestlin (C) 
Särskilt uttalande 
  
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet välkomnar att staden tar 
fram en ny kemikalieplan för åren 2025-2031. Vi vill dock fokusera 
på Stockholms stads hantering av PFAS, dessa så kallade 
"evighetskemikalier" är extremt svåra att bryta ner och utgör ett 
stort hot mot både miljö och folkhälsa. Trots att den föreslagna 
planen har satt upp målet att minska användningen och spridningen 
av dessa ämnen, ser vi inte tillräckligt tydliga åtgärder eller 
prioriteringar för att nå detta mål. 
PFAS har under åren använts i allt från impregnering av textilier 
och kokkärl till släckskum vid brandövningar. Forskning visar att 
flera av dessa ämnen är cancerframkallande, reproduktionsstörande 
och skadar både djur och människor. Dessutom sprids PFAS lätt i 
miljön och ackumuleras i både vatten och mark, där de kan stanna 
kvar under mycket lång tid. Att städa upp efter dessa utsläpp är inte 
bara tekniskt komplicerat utan också enormt kostsamt för staden. 
Trots de uppenbara farorna ser vi hur PFAS fortsätter att spridas 
inom Stockholms stad, bland annat genom dagvatten och 
avloppsvatten. Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet anser att 
staden måste ta ett mycket större ansvar för att fasa ut dessa ämnen 
och minska deras spridning. Enligt stadens egen kemikalieplan ska 
upphandlingar och inköp vara fria från PFAS och liknande ämnen, 
men uppföljningen och genomförandet av detta mål anser vi har 
varit otillräckligt. 
Våra partier vill se skärpt tillsyn och kontroll av verksamheter som 
riskerar att släppa ut PFAS i miljön, inklusive identifiering av de 
största utsläppskällorna. Vi ser även behovet av skarpare riktlinjer 
och krav vid upphandling av varor och tjänster med tydligt fokus på 
att eliminera PFAS. Det behövs även särskilda satsningar på att rena 
vatten och jord från PFAS, med hjälp av den ny och innovativ 
teknik och i samarbete med forskare och miljöexperter. 
Av praktiska skäl och för att kunna hålla information aktuell avser 
miljöförvaltningen placera en stor del av det handfasta innehållet i 
planen utanför det beslutade dokumentet. Det är lätt att förstå de 
fördelar med snabba ändringsprocesser och kortade beslutsvägar 
som förvaltningen eftersträvar men ledtider för politiska beslut finns 
för att möjliggöra granskning och ge legitimitet. Vi vill därför 
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understryka vikten av att milijönämnden alltid är informerad om 
vad som görs i dess namn och att alla beslut eller avvägningar av 
politisk karaktär alltid föredras i nämnden 
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet prioriterar att alla 
stockholmare ska ha rätten till en giftfri miljö, detta är inte bara en 
fråga om folkhälsa, utan också om rättvisa och ansvar. De mest 
utsatta grupperna, såsom barn och kvinnor i barnafödande ålder, 
påverkas i högre grad av dessa ämnen. 
Vi uppmanar därför Stockholms stad att höja ambitionen sitt arbete 
för att eliminera PFAS från stadens verksamheter och miljö. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/331-2 (Godkänd - R 3) Remissvar Stockholm 
stads kemikalieplan 2025 - 2031. 

• SKHLM 2025/331-1.3 Bilaga - Stockholms stads 
kemikalieplan 2025-2031 

• SKHLM 2025/331-1 Remiss av Stockholms stads 
kemikalieplan 2025-2031, KS 2025/145 

• SKHLM 2025/331-1.1 Framställan - Stockholms stads 
kemikalieplan 2025-2031 

• SKHLM 2025/331-3 Bilaga Protokoll 1-2025. 
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§ 17 
Remiss av Riktlinjer för ansökan och placering i förskola 
och pedagogisk omsorg i Stockholms stad, KS 2025/482.  

-Svar på remiss 
SKHLM 2025/365 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) fann att det fanns tre förslag till 
beslut, förvaltningens, Moderaternas och Sverigedemokraternas. 
Förslagen ställdes mot varandra och fann att nämnden ställde sig 
bakom förvaltningens förslag till beslut. 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. 

Särskilt uttalande 
Ordförande Stephan Guiance m. fl. (S), ledamoten Shamso Ali 
Hassan m.fl (V) och ledamoten Zarathustra Acat m.fl. (MP) 
anmälde ett särskilt uttalande enligt bilaga 
  

Förslag till beslut 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat m.fl (M) anmäler ett förslag 
till beslut enligt bilaga 
Ledamoten Tapani Juntunen m.fl. (SD) anmäler ett förslag till 
beslut enligt bilaga  

Reservation  
Sophia Granswed Baat (M) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget förslag till beslut 
Arslan Bicen (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut 
Mikael Sundin (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut 
Tapani Juntunen (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut  
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2025-06-12 
Ärende 17 
Riktlinjer för ansökan och placering i förskola och pedagogisk 
omsorg i Stockholms stad 
Stephan Guiance m.fl. (S) 
Shamso Ali Hassan m.fl. (V) 
Karmapriya Muschott m.fl. (MP) 
  
Särskilt uttalande: 
Majoriteten vill tacka förvaltningen för ett mycket givande 
remissvar på de föreslagna förändringarna i Riktlinjer för ansökan 
och placering i förskola och pedagogisk omsorg i Stockholms stad. 
Särskilt uppskattat är förvaltningens resonemang kring och vägande 
av för- och nackdelar med den föreslagna förlängningen av svarstid 
för vårdnadshavare vid erbjudande om plats, ett klokt medskick till 
KS. 
En förändring av riktlinjer för ansökan till förskolan kan tyckas 
byråkratiskt men Majoritetens förslag till uppdaterade riktlinjer 
innehåller två mycket viktiga förändringar, att de kommunala 
förskolorna ska tillhandahålla garantiplatser och att alla barn ska 
ges möjlighet till förskola. 
Syftet med den första förändringen är att underlätta för den 
kommunala verksamhetens långsiktiga planering av antalet platser 
då endast de kommunala förskolorna ansvarar för platsgarantin. 
Platsgarantin innebär fortsatt att barn har rätt till en plats i förskolan 
från ett års ålder, skillnaden blir att dessa garanterade platser alltid 
tillhandahålls av de kommunala förskolorna och inte av fristående 
aktörer. Utöver att underlätta planering för verksamheter innebär 
denna förändring att föräldrar som vill ha sina barn i kommunal 
förskola i väntan på en ledig plats i sin önskade förskola inte tvingas 
placera sitt barn i privat verksamhet. Detta är särskilt viktigt då den 
kommunala verksamheten har betydligt högre andel legitimerade 
förskollärare än den enskilda verksamheten[1] och alla förskolebarn 
har rätt till lärarledd undervisning. Vidare är en stor andel av de 
fristående förskolorna företag som drivs med vinstintresse. Om våra 
barn slutar vara lönsamma för dessa företag kommer de inte 
fortsätta bedriva sin verksamhet och att då räkna med dessa för att 
tillhandahålla garantiplatser som ska säkerställa alla barn rätt till 
skolgång är ett mycket sårbart system. Vi i majoriteten vill aldrig 
äventyra vår yngsta barns rätt till skolgång och det är hög tid att 
enbart de verksamheter som endast har våra barns undervisning som 
intresse förväntas tillhandahålla garantiplatser. 
Den andra förändringen i riktlinjerna innebär att alla barn som är 
bosatta i staden har rätt till förskola. Förändringen innebär bland 
annat att barn till asylsökande, barn med tidsbegränsat 
uppehållstillstånd och barn som vistas i landet utan tillstånd har rätt 
till plats i förskola på samma sätt som folkbokförda barn har. 
riktlinjerna för stockholms förskola kommer genom detta i linje 
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med skollagen och säkerställer därigenom att förskolan lever upp 
till barnkonventionen gällande alla barns lika rättigheter och alla 
barn rätt till skolgång. 
Förändringen kommer underlätta administrationen av dessa barn så 
de kan börja i förskolan tidigare och mindre arbete behöver läggas 
på icke-undervisningsnära uppgifter. Att alla barn får möjlighet att 
gå i förskola är viktigt både för barnets egen sociala utveckling och 
utbildning och för såväl barnet som familjens integration i Sverige. 
I en tid där migranters rättigheter alltmer ifrågasätts ställer sig 
Majoriteten på barnens sida och prioriterar barnrättsperspektivet 
över ideologiskt drivna övertygelser att begränsa och straffa 
migranter. 
  

 
[1] Stockholm stad. Förskola i Stockholm 2024. Dnr: 2024/409. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 12 juni 
  
Ärende 17 
  
Riktlinjer för ansökan och placering i förskola och pedagogisk 
omsorg i Stockholms stad 
  
Sophia Granswed Baat m.fl.(M) 
  
Förslag till beslut 
  
1.     Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2.     Att förvaltningen tar bort formuleringen om att barn som vistas 
i Sverige utan tillstånd har rätt till plats i förskolan i Riktlinjer för 
ansökan och placering i förskola och pedagogisk omsorg i 
Stockholms stad. 
3.     Att avslå förslaget om fristående förskolor inte längre ska 
tillhandahålla garantiplatser i Riktlinjer för ansökan och placering i 
förskola och pedagogisk omsorg i Stockholms stad. 
4.     därutöver anföra 
  
I dag bor ett okänt antal människor i Sverige utan tillstånd, men 
uppskattningsvis är det drygt 100 000 personer. Att 
Socialdemokraterna tillsammans med sina samarbetspartier skapar 
incitament för att hålla sig kvar i Sverige är mycket olyckligt. Det 
här förslaget till riktlinjer skadar försöken att komma till bukt med 
skuggsamhället, men ytterst skadar det barnet och familjen. 
  
Föräldrar som befinner sig i Sverige utan tillstånd har mycket svårt 
att ge sina barn den uppväxt de förtjänar. Föräldrarna kan inte få 
arbetstillstånd och utanförskapet riskerar att bli långvarigt. Utan att 
kunna arbeta i den lagliga ekonomin och utan möjlighet att planera 
för en långsiktig vistelse i Sverige kommer familjen att leva dag till 
dag, och hela familjen befinner sig i en mycket utsatt situation. 
  
Det här förslaget är ogenomtänkt och konsekvenserna av att 
offentliga Sverige ger olika signaler drabbar barnet hårdast. Det är 
faktiskt inhumant att ge barnet tillgång till förskolan där barnet kan 
börja bygga en relation till Sverige, samtidigt som familjen så 
småningom kommer komma att behöva lämna landet. Samhället 
måste vara konsekvent, och får man avslag är det långsiktigt bästa 
att snabbt återvända. 
  
Barn som lever i skuggsamhället är svårare att stödja om barnet far 
illa och gång på gång varnar myndigheter för att barn i 
skuggsamhället växer upp i högriskmiljöer. Stockholms stad måste 
bidra till att minska incitamenten för att stanna i Sverige utan 
tillstånd. 
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Att den styrande majoriteten sätter ideologi före barnfamiljers bästa 
är tydligt. Socialdemokraterna och dess samarbetspartier vill alltså 
ta bort 248 fristående verksamheter från systemet som 
tillhandahåller garantiplatser. Att förbjuda fristående aktörer från att 
bidra skulle allvarligt försämra möjligheten för stockholmsföräldrar 
att få ihop livspusslet. 
  
Den styrande majoriteten säger sig verka för en ökad 
inskrivningsgrad i förskolan, men samtidigt vill de ta bort 
garantiplatser nära hemmet. Logiken haltar när ideologi prioriteras 
över att förenkla vardagen för stockholmare. Vänsterpartiets 
viljeinriktning är tydlig – de fristående aktörerna ska bort och 
förskolorna ska bli kommunala. Låt oss istället lyssna på 
förskoleförvaltningen som skriver att det här förslaget riskerar att 
åsidosätta principen om barnets bästa. Att barn börjar på förskolor 
längre ifrån hemmet än nödvändigt på grund av politiska beslut kan 
vi inte ställa oss bakom. Vi värnar barnets rätt att snabbt få en 
förskoleplats nära sitt hem, för både barnet och föräldrarnas bästa. 
  
Därför uppmanar vi den styrande majoriteten att ta av sig de 
ideologiska skygglapparna, att lyssna på sin förvaltning och slopa 
den här förändringen. 
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Skärholmens Stadsdelsnämnd 
Förslag till beslut 
2025-06-12 
Ärende 17 
Dnr Skhlm 2025/365 
  
Riktlinjer för ansökan och placering i förskola och pedagogisk 
omsorg i Stockholms stad, KS 2025/482 
  
Förslag till beslut 
1. Att nämnden godkänner Sverigedemokraternas förslag till beslut 
som svar på remissen. 
2. Därutöver anföra följande: 
Sverigedemokraterna vill återremittera ärendet med anledning av 
det föreslagna tillägget att endast kommunala förskolor ska erbjuda 
garantiplats. Enligt förskoleförvaltningens egen konsekvensanalys 
innebär detta förslag en tydlig risk för mindre hållbara placeringar, 
särskilt i bostadsområden där det finns få kommunala 
förskoleplatser. 
Det framgår att barn kan komma att erbjudas plats längre bort från 
hemmet, vilket i förlängningen kan leda till byte av förskola – och 
därmed ny inskolning, ny personal och en ny barngrupp. Detta 
rimmar illa med barns behov av trygghet, stabilitet och kontinuitet 
under de tidiga åren. En sådan utveckling riskerar, enligt 
förskoleförvaltningens bedömning, att stå i strid med principen om 
barnets bästa. 
Sverigedemokraterna menar att detta endast är ännu ett försök från 
vänstermajoriteten att, av ideologiska skäl och utan hänsyn till 
barnens bästa, försvåra för fristående aktörer att verka på lika 
villkor. I praktiken innebär det en nedmontering av valfriheten för 
vårdnadshavare, samtidigt som barns behov riskerar att hamna i 
skymundan. 
Det är dessutom högst anmärkningsvärt att riktlinjerna föreslår att 
personer som saknar laglig rätt att vistas i landet ska erbjudas 
förskoleverksamhet i Stockholm på samma villkor som övriga – en 
formulering som helt bör strykas. 
Mot denna bakgrund anser Sverigedemokraterna att förslaget måste 
ses över. Konsekvenserna för barnens trygghet och förutsättningar 
till en god start i förskolan är så pass allvarliga att ärendet bör 
återremitteras för vidare beredning, med särskilt fokus på att 
säkerställa att alla barns behov tillgodoses – oavsett huvudman för 
verksamheten. 
Tapani Juntunen (SD) 
  
Roland Johansson (SD) 
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Handlingar i ärendet 
• SKHLM 2025/365-5 (Godkänd - R 1) Riktlinjer för ansökan 

och placering i förskola och pedagogisk omsorg i 
Stockholms stad. 

• SKHLM 2025/365-2 Bilaga 1. 
• SKHLM 2025/365-3 Bilaga 2. 
• SKHLM 2025/365-4 Bilaga 3. 
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§ 18 
Remiss av Motion om att omgående etablera en ny 
återvinningscentral i västra Söderort, KS 2025/426.  

-Svar på remiss 
SKHLM 2025/471 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på remissen 
 

Beslutsomgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/471-2 (Godkänd - R 1) SKHLM 2025/471 
Tjänsteutlåtande. 

• SKHLM 2025/471-1.1 Motion om att omgående etablera en 
ny återvinningscentral i västra Söderort 
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§ 19 
Delegationsordningen utifrån nya socialtjänstlagen.  

-Beslutsärende 
SKHLM 2025/429 
 

Beslut  
1. Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förslag till uppdatering 
av delegationsordningen. 
2. Ändringarna med anledning av den nya socialtjänstlagen träder i 
kraft den 1 juli 2025. Övriga uppdateringar träder i kraft vid datum 
för justering 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/429-1 (Godkänd - R 1) Delegationsordning 
för Skärholmens stadsdelsnämnd. 

• SKHLM 2025/429-3 Bilaga 1. Uppdaterad 
Delegationsordning för Skärholmens stadsdelsnämnd. 

 
 

Sida 25 (52)



 
 
 

 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

§ 20 
Tertialrapport 1, 2025  

-Beslutsärende, Omedelbar justering 
SKHLM 2025/458 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner tertialrapport 1 med bilagor och överlämnar 
den till kommunstyrelsen 
2. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,5 mnkr för 
klimatinvestering: Skyfallsåtgärder vid Mälarhöjdsbadet, bilaga 3 
3. Nämnden ansöker om budgetjustering med totalt 1,5 mnkr (0,3 
mnkr 2025 och 1,2 mnkr 2026) för trygghetsinvestering: Sagan om 
Vårberg, bilaga 3 
4. Nämnden ansöker om 0,7 mnkr för kompetensutveckling inom 
socialpsykiatri, hemtjänst och LSS-verksamheter för att öka 
kunskapen om bemötande av personer med utmanande beteende till 
följd av psykisk ohälsa, bilaga 4 
5. Nämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet 
 

Beslutsgång 
 
Ordförande Stephan Guiance (S) fann att det fanns två förslag till 
beslut, förvaltningens och Moderaternas, Liberalernas och 
Centerpartiets och ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  

Särskilt uttalande 
Ordförande Stephan Guiance m. fl. (S), ledamoten Shamso Ali 
Hassan m.fl (V) och ledamoten Zarathustra Acat m.fl. (MP) 
anmälde ett särskilt uttalande enligt bilaga 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat m.fl. (M), ledamoten Alice 
Vestlin (C) och ledamoten Conny Gabrielsson (L) anmäler en 
skrivelse enligt bilaga. 

Reservation  
Sophia Granswed Baat (M) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget förslag till beslut 
Arslan Bicen (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut 
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Mikael Sundin (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut 
Alice Vestlin (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut 
Conny Gabrielsson (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget förslag till beslut 
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2025-06-12 
Ärende 20 
Tertialrapport 1, 2025 
Stephan Guiance m.fl. (S) 
Shamso Ali Hassan m.fl. (V) 
Zarathustra Acat  m.fl. (MP) 
  
Majoriteten i Skärholmens stadsdelsnämnd vill framföra ett varmt 
och uppriktigt tack till förvaltningen för det ambitiösa, strukturerade 
och engagerade arbete som speglas i Tertialrapport 1 för 2025. 
Rapporten visar med tydlighet att förvaltningen bedriver ett arbete 
som utgår från stadsdelens specifika behov och förutsättningar, med 
målsättningen att alla invånare – oavsett ålder, bakgrund eller 
livssituation – ska ges möjlighet till delaktighet, trygghet och god 
livskvalitet. 
 
Vi ser med stor tillfredsställelse att arbetet för att barn och 
ungdomar i Skärholmen ska ges jämlika uppväxtvillkor redan gett 
tydliga resultat. Den kraftiga ökningen av antalet ansökningar till 
sommarkollo, som nu uppgår till över 50 procent jämfört med 
föregående år, är ett kvitto på att det uppsökande arbetet, 
informationsinsatserna och kontakten med familjerna fungerar. 
Barn och unga i stadsdelen ges därmed en bättre chans till 
avkoppling, gemenskap och utveckling under sommaren, vilket i sin 
tur stärker deras välmående och framtidstro. 
 
Vi vill också framhålla den nya fritidsgården Stationen, som 
invigdes i januari. Verksamheten är ett mycket viktigt tillskott för 
Skärholmens unga och erbjuder meningsfulla aktiviteter med fokus 
på kreativitet och delaktighet. Stationen har redan under det första 
tertialet tagit emot över 1 700 besökare, och den jämna 
könsfördelningen bland besökarna visar att verksamheten når ut 
brett. Detta är ett gott exempel på hur samverkan mellan 
stadsdelsförvaltningen och stadens kulturverksamhet – i detta fall 
Kulturhuset Stadsteatern – kan bidra till att skapa trygga, 
stimulerande mötesplatser där unga får växa i både självförtroende 
och skaparkraft. 
Samtidigt återstår mycket arbete för unga skärholmsbors deltagande 
i meningsfulla fritidsaktiviteter. Där ser vi i Majoriteten mycket 
positivt på det påbörjade arbete vi drivit tillsammans med 
förvaltningen, Gålöstiftelsen, och det lokala föreningslivet för att 
tillhandahålla fler gratis fritidsaktiviteter för barn efter skoldagens 
slut och under helger och lov. Att skapa en meningsfull fritid för 
våra barn som stärker och stöttar dem under hela sin uppväxt är inte 
en sprint utan ett maraton och vi hoppas på sikt att unga i 
Skärholmen i lika stor utsträckning som i övriga staden ska delta i 
idrotts- och kulturaktiviteter på sin fritid. 
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Det systematiska trygghetsarbetet som förvaltningen bedriver för 
barn, unga och deras familjer är också värt att lyftas särskilt. Från 
tidiga insatser genom skolsociala team och föräldrastödsprogram till 
det individanpassade arbetet inom sociala insatsgrupper, ser vi ett 
brett och långsiktigt arbete för att förebygga utsatthet och motverka 
att unga hamnar i kriminalitet. Initiativ som 
föräldrastödsprogrammet 'På rätt väg', det förebyggande arbetet i 
skolor samt fältverksamhetens regelbundna närvaro i ungdomarnas 
vardagsmiljö bidrar konkret till att bygga tryggare relationer och 
öka tilliten till samhällets aktörer. 
 
När det gäller äldreomsorgen vill vi särskilt uppmärksamma det sätt 
på vilket förvaltningen arbetar för att kombinera kvalitet, 
tillgänglighet och meningsfullhet. Den pågående språksatsningen 
inom vård och omsorg är ett viktigt initiativ som syftar till att stärka 
kommunikationen mellan personal och äldre. Det i sin tur skapar 
ökad trygghet och delaktighet för den enskilde. Dessutom har 
förvaltningen inlett ett samarbete med föreningen Cykling utan 
ålder – ett värdefullt initiativ där frivilliga cyklar med äldre 
personer på vård- och omsorgsboenden, vilket ökar deras sociala 
närvaro, rörelse och glädje i vardagen. 
Vi ser även positivt på det arbete som görs inom ramen för stadens 
miljö- och klimatarbete. Förvaltningen visar i rapporten att man till 
stor del uppfyller sina åtaganden och även arbetar proaktivt med att 
minska klimatpåverkan från livsmedel, återbruka material i projekt, 
och fasa ut farliga kemikalier från stadens verksamheter. Det bidrar 
både till invånarnas hälsa och till en hållbar stadsmiljö för framtida 
generationer. Vi vill särskilt lyfta den låga klimatpåverkan från mat 
stadsdelens verksamheter uppnår och vi ser mycket fram emot 
öppnandet av en tillfällig återvinningscentral till hösten, en insats 
som kommer göra det lättare för skärholmens invånare att återvinna 
sitt skräp. Samtidigt återstår utmaningen att uppnå målet för 
minskad energianvändning trots ett pågående arbete med översyn av 
energianvändningen som fortgår under resten av 2025. 
 
  
Avslutningsvis vill vi särskilt framhålla det breda och 
tvärsektoriella arbete som förvaltningen bedriver för att Skärholmen 
ska vara en stadsdel där alla ges möjlighet att leva ett gott liv. Det 
gäller såväl det ekonomiska stödet till hushåll i utsatthet, som det 
systematiska arbetet för att förbättra integration, främja jämställdhet 
och erbjuda tillgång till kultur, idrott och gemenskap för alla. 
 
Förvaltningens arbete är inte bara grundläggande för att vi ska nå 
stadens övergripande mål – det gör också skillnad i vardagen för 
tusentals skärholmsbor. För detta vill vi uttrycka vårt uppriktiga och 
djupa tack. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 
2025-06-12 
 
Ärende 20 
 
Tertialrapport 1 2025 
  
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
Alice Vestlin m.fl. (C) 
Conny Gabrielsson m.fl. (L) 
  
  
Förslag till beslut  
  
Att                 delvis godkänna förvaltningens förslag  
  
Att                 därutöver anföra 
  
Vi vill tacka stadsdelsförvaltningen för det goda arbete man gör i en 
utmanande tid. Tertialrapporten är välskriven och visar på ett ärligt 
sätt var det finns brister och vad vi måste förbättra i vårt arbete och 
styrning. Vårt gemensamma förslag för budgetinriktningen för 
Skärholmens stadsdelsnämnd har sin utgångspunkt i Moderaternas, 
Liberalernas, Centerpartiets och Kristdemokraternas gemensamma 
vision för Stockholms framtid: En frihetlig, framtidsinriktad, trygg 
och hållbar stad med en mångfald av människor, företag och 
föreningar. Vi bejakar stadens styrkor och framför allt tror vi 
passionerat på stockholmarnas potential och möjligheter att var och 
en kan forma sin egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
  
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta vara på 
dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det göras 
med samförstånd med de som bor här. 
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Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
  
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
  
 ETT TRYGGT, LEVANDE OCH HÅLLBART 
SKÄRHOLMEN 
Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Här ska det vara lika enkelt att vara singel som att bilda 
familj och åldras. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt med vad 
stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. Servicen till 
medborgarna i våra stadsdelar är utgångspunkten i stadens 
verksamheter. Målsättningen är att Skärholmen ska vara en stadsdel 
som det är trivsamt att leva i, med hög kvalitet i förskola, skola och 
äldreomsorg, och med trygga, trevliga och välskötta torg, parker 
och grönområden. För att lyckas skapa en attraktiv och 
välfungerande plats för människor att bo och leva på i Skärholmen, 
är det av yttersta vikt att vi bygger en blandstad. Vi förstår vikten av 
att vi behöver alla boendeformer i stadsdelen. Det finns en kraftig 
majoritet av hyresrätter i Vårberg och Bredäng, därför måste vi 
säkerställa att det byggs fler bostadsrätter och småhus. 
STÄRKT TRYGGHET OCH FÖREBYGGANDE ARBETE 
Endast 44 procent uppger att de upplever att det är tryggt att bo i 
Skärholmen, vilket är långt ifrån övriga staden där 75 procent 
känner sig trygga. Resultatet för Skärholmens stadsdelsområde är 
en minskning med tio procentenheter jämfört med 2023 års resultat, 
då 54 procent uppgav att de kände sig trygga i stadsdelen. Samtidigt 
uppger endast 56 procent att de är nöjda med renhållningen i vår 
stadsdel. Det finns ingenting som är mer prioriterat än att få stopp 
på våldet, där barn allt oftare är både brottslingar och brottsoffer. Vi 
är glada över att förvaltningen fortsätter att arbeta med 
platssamverkan (som inleddes under det grönblå styret förra 
mandatperioden) med fastighetsägare, stadsdelsförvaltning, polis 
och näringsliv. Arbetet med platssamverkan fortsätter och 
utvecklas, och vi hoppas att fler aktörer ska involveras. Genom att 
involvera fastighetsägare och andra företag ökar möjligheten att nå 
både våra miljö- och klimatmål, samt trygghetsmål. Vi vill även att 
arbetet med näringslivet ska mynna ut i fler praktikplatser, 
lärlingstjänster, feriejobb och extrajobb till våra ungdomar och unga 
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vuxna. Endast 19 procent av de boende i vår stadsdel, uppger att de 
har förtroende för stadsdelsförvaltningen. Det är ett kraftigt 
underbetyg och något vi gemensamt i stadsdelsnämnden måste 
diskutera och hitta en lösning på. 
  
UPPTÄCK HEDERSRELATERAT VÅLD OCH FÖRTRYCK  
Att upptäcka barn som utsätts för hedersrelaterat våld och förtryck 
är en viktig uppgift redan i förskolan. En förutsättning för att 
personalen ska kunna hjälpa dessa barn är att någon på skolan ser 
och förstår barnets livssituation, utsatthet och behov. Det är därför 
nödvändigt att förskolans-, skolans och fritidsverksamhetens 
personal har en grundkunskap om vad hedersrelaterat våld och 
förtryck innebär och på vilket sätt det kan ta sig uttryck. Vi måste 
fortsätta ha ett nära samarbete med skolor, föreningar, fritidsgårdar 
och socialtjänst, för att tidigt upptäcka de barn som far illa. 
  
EN INKLUDERANDE FÖRSKOLA GENOM UPPSÖKANDE 
ARBETE  
Förskolan ska vara en trygg miljö för både barn och pedagoger, där 
barnen får utvecklas i egen takt och där förskolan lägger grunden 
för ett livslångt lärande. Vi vill fortsatt satsa på barns fysiska 
aktivitet som har stor betydelse för en god hälsa och ett gott lärande, 
där alla barn bör omfattas av en strategi för att öka fysisk aktivitet 
under förskoledagen. Vi är stolta över vår förskolepersonal som gör 
allt för att våra barn ska få bästa möjliga undervisning och samtidigt 
känna sig trygga i förskolan. Det är dock utmanande att vara 
pedagog inom förskolan, när barngrupperna är för stora som idag. 
  
Det är oroande att inskrivningsgraden i förskolan har minskat 
mellan 2023 (91%) och 2024 (89,2%). Information om förskolan till 
vårdnadshavare med barn som inte är inskrivna, sker genom riktade 
postala utskick samt genom telefonsamtal. Vi tror inte detta är 
tillräckligt då det finns brister i svenska språket i många hushåll. I 
stället bör man genomföra dörrknackning och vara ute ännu mer på 
platser där föräldrar vistas. Det är glädjande att öppen förskola och 
föräldrarådgivningen är samlokaliserade sedan hösten 2023 inom 
”Familjens hus”. Tillsammans med barnavårdscentralen (BVC) och 
barnmorskemottagningen (MVC) ingår de som en familjecentral i 
Skärholmen, vilket skapar goda förutsättningar för samverkan 
framöver.  
  
Svenska språket i förskolan är en fortsatt utmaning, både bland 
personal och bland barnen. Där är glädjande att man fortsätter med 
utbildningsinsatser för pedagoger, vilket påbörjades förra 
mandatperioden under ledning av den grönblå majoriteten. Vi anser 
att stadsdelsförvaltningen bör införa språktest vid nyrekrytering av 
förskolepersonal, på samma sätt som den styrande majoriteten 
bestående av Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet 
har gjort i Göteborgs stad. 
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Idag har vi tre parklekar i Vårberg, Sätra och Bredäng. Det bor över 
2000 personer ovanför Skärholmen centrum längst med 
Ekholmsvägen. Det är därför oroväckande att Ekholmens parklek 
har stängts ner utan någon ersättningsplats. Vi bör ha en mötesplats 
även för de yngre åldrarna (1–6 år), i nära anslutning till just 
Ekholmsvägen, Inte minst med anledning av att det dröjer 
ytterligare några år innan Bergbanan öppnar igen. 
  
BARN MED SÄRSKILDA BEHOV  
I Skärholmen har vi sett en ökning av barn med NPF-diagnoser det 
senaste året. Det är i grunden bra att barn får sina diagnoser tidigt, 
så de kan få det stöd de har rätt till, för att så småningom kunna 
börja förskoleklass och skola. Det kräver mycket tid och 
engagemang från personalen att både lära sig hur man undervisar 
barn med olika diagnoser, samt ta sig tiden att jobba med barnen 
både enskilt och i mindre grupp. Samarbete med Habiliteringen, 
BVC, Autismcenter för små barn och vårdnadshavare, är av stor 
vikt för att lyckas i det arbetet. 
  
SÄMRE BARNHÄLSA 
I Skärholmen har invånarna sämre hälsa över lag än i övriga staden. 
En hög andel fyraåringar har övervikt och obesitas, vilket är klart 
över genomsnittet i länet, för både pojkar och flickor. Skärholmen 
ligger även i botten av statistiken för staden och länet avseende 
andel treåringar med kariesskadade tänder. Precis som 
stadsdelsförvaltningen tar upp i fleråringen måste samverkan mellan 
BVC, förskola och socialtjänst intensiveras. 
  
  
GÖR DET MER ATTRAKTIVT ATT VARA 
FÖRSKOLELÄRARE  
Det är viktigt att fortsatt säkerställa att barngrupperna inte blir för 
stora. Skärholmen är den stadsdel som kommer växa mest 
procentuellt fram till 2045, vilket på sikt medför ett ökat lokalbehov 
inom förskolan. Det kommer finnas ett stort rekryteringsbehov av 
personal till förskolan, då Skärholmens förskolor beräknas ha cirka 
1000 fler barn 2035 jämfört med idag. Förskolan är i stort behov av 
behörig personal och Stockholms stad ska vara en attraktiv 
arbetsgivare för förskolelärare. Att införa karriärtjänster är inte en 
universallösning, men vi behöver anstränga oss för att behålla 
duktiga förskolelärare och attrahera nya. Skärholmen bör agera pilot 
för införandet av karriärtjänster inom förskolan. Möjligheterna att 
erhålla statsbidrag bör undersökas vid utformandet av 
karriärtjänsterna.   
  
EN SKOLA MED HÖG KVALITET FÖR ALLA 
Det är oroande att fler barn i Skärholmen inte klarar målen i 
kärnämnena i grundskolan. Vi har sett ett stort tapp i 
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kunskapsresultat mellan år 2022-2024. Vänstermajoriteten i 
stadshuset presenterade under hösten 2024 att studieresultaten 
mellan flickor och pojkar i grundskolan blivit mer likvärdiga. Till 
saken hör att det är flickorna som tappar i studieresultat, vilket 
bidrar till att det blivit mer jämna studieresultat mellan könen. Detta 
är djupt oroande och något majoriteten i stadshuset måste ta på 
största allvar. För de barn som är placerade i familjehem, HVB och 
SIS, är studieresultaten långt lägre än för andra barn. Detta är 
allvarligt och något stadsdelsförvaltningen i samverkan med 
utbildningsförvaltningen och socialtjänsten, måste ha en 
handlingsplan för. 
  
BARN, UNGA OCH FRITID 
Endast 7 % av Skärholmens flickor i högstadiet är medlem i en 
idrottsförening, medan snittet för staden är 42 %. Detta är ett 
kraftigt underbetyg. Det är viktigt att ge rätt förutsättningar för barn 
att kunna vara aktiva i en idrottsförening. Det handlar om allt från 
att ge föreningsstöd till föreningar som kan engagera stadens 
prioriterade målgrupper, till att öppna upp och anordna aktiviteter i 
anslutning till skoldagen så att fler har möjlighet att delta. Det finns 
ett tydligt samband mellan fysisk och psykisk hälsa. Vi ser 
hoppfullt på framtiden kring det pågående arbete som görs genom 
Skärholmen Tillsammans, för att få fler barn- och unga att engagera 
sig i olika aktiviteter efter skoltid. Vi vet att det finns en stor önskan 
från ungdomar, föräldrar och civilsamhället, att 
stadsdelsförvaltningen ska bistå i arbetet att öppna upp idrottshallar 
inom stadsdelen, efter skoltid. Detta är otroligt viktigt för att vi ska 
få ett välfungerande och aktivt idrotts- och fritidsliv i Skärholmen. 
Vi behöver fler nya idrottshallar, och vi behöver tillgängliggöra 
dem vi redan har. 
  
LSS, STÖD OCH SERVICE 
Vi måste utgå ifrån individen – och det ska genomsyra alla insatser 
som görs. 
Den psykosociala hälsan är sämre hos personer med olika 
funktionsvariationer och den upplevda tryggheten är lägre. 
Skärholmens stadsdel ska stärka samarbetet mellan socialtjänstens 
olika verksamheter, socialnämnden samt andra berörda nämnder 
och bolag för att säkerställa likställighet och samordning. Insatser 
ska utformas med respekt för varje persons önskemål och vi ska 
verka för tidigare och längre beslut, för att öka framförhållningen 
för både brukare, anhöriga och utförare. Vi ska verka för att det 
byggs fler LSS-bostäder och gruppboenden i stadsdelen, så 
människor kan bo kvar nära sina anhöriga. Stadsdelsförvaltningen 
bör utveckla och implementera rutiner för att säkerställa 
barnperspektivet och barns delaktighet i handläggningen, samt 
skapa förutsättningar för barns rätt till information. Delaktigheten 
vid individuella planer (SIP) måste öka. Vidare måste se till att det 
finns välfungerande rutiner för att skolan ska kunna kalla till SIP-
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möten, och vi måste särskilt prioritera ledsagning för att barn och 
unga vuxna med funktionsvariationer, så att de regelbundet kan 
delta i fritidsaktiviteter. Skärholmens stadsdelsnämnd bör uppdra 
till förvaltningen att genomföra ett projekt där feriejobbande unga, 
anordnar olika aktiviteter och evenemang för personer med 
funktionsvariation. 
  
VALFRIHET OCH VÄRDIGHET FÖR ALLA ÄLDRE 
Äldre i Skärholmen ska ha en trygg ålderdom präglad av frihet och 
gemenskap. Vi är inte nöjda med utfallet, där endast 67 % av 
brukarna inom vård- och omsorgsboenden, upplever att de kan 
påverka hur hjälpen utförs. Våra äldre måste få möjlighet att 
påverka sin vardag. Under förra mandatperioden tog vi krafttag för 
att motverka ensamhet och social isolering genom att prioritera 
förebyggande arbete med diverse seniorträffar. Vi vill gärna lyfta 
fram Seniordagarna som blev ett mycket lyckats inslag, där flertalet 
aktiviteter anordnades dagligen, under flera dagar. Måltidsstunden 
för våra äldre är central. Maten som serveras ska vara god, 
näringsrik och varierad. Vi vill därför utveckla Matlyftet ytterligare, 
och anordna fler träffar där äldre kan ses, äta god mat, ta ett glas vin 
om de önskar det, och lyssna på musik eller annan underhållning. 
Vi vet att det är svårt för många att ta sig in till staden för att 
uppleva mat, kultur och underhållning. Därför måste vi kunna 
erbjuda det lokalt i Skärholmen. Under de närmaste tio åren 
beräknas antalet personer som är 85 år och äldre i Stockholms län 
att öka med drygt 70 procent, från knappt 50 000 till drygt 86 000 
personer. Att gruppen ökar kraftigt är positivt, men ställer stora krav 
på anpassat boende, hemtjänst, vård i hemmet och annat behov av 
stöd och hjälp i vardagen. Det är stor brist på seniorbostäder i hela 
staden och även i Skärholmen. Därför är det viktigt att bostäder för 
äldre planeras tidigt vid framtagande av nya detaljplaner. 
  
ANSVAR FÖR EKONOMI  
Under Socialdemokraternas styre har skuldsättningen skenat. 
Staden lånar just nu en miljon kronor i timmen, och innan 
mandatperioden är slut kommer den offentliga skulden att ha 
passerat 100 miljarder kronor. Ränkostandanerna är nästan lika 
stora som kostnaderna för stadens förskoleverksamhet. Vi vill 
reducera investeringsvolymen, öka självfinansieringsgraden och den 
externa privata finansieringen samt stärka kostnadskontrollen. 
  
ÖKAD ARBETSLÖSHET OCH ÖKAT EKONOMISKT 
BISTÅND 
De senaste två åren har vi påpekat att arbetslösheten kommer att 
öka. Vi har även varnat för att läget i Skärholmen kommer bli ännu 
värre 2025. Nu ser vi tyvärr att det stämmer. Samtidigt ser vi att den 
positiva trenden är bruten och en oroande stor andel människor, 
däribland barn, lever i familjer i behov av ekonomiskt bistånd. 
Förklaringen är att det rådande konjunkturläget medför ett ökat 
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behov av ekonomiskt bistånd, och därtill har det byggts nya 
hyresrätter med höga hyror och låga trösklar för att beviljas ett 
förstahandskontrakt. Förvaltningen uppmärksammar att individer 
och familjer med ekonomiskt bistånd får hyreskontrakt i de 
nybyggda hyresrätterna, och därefter måste de ansöka om 
försörjningsstöd för att kunna betala hyran. Det här är väldigt 
problematiskt för Skärholmen, som får försörja ytterligare individer 
och familjer i en redan tuff ekonomisk situation. Vägen till arbete 
och självförsörjning blir extra svår, då det krävs höga löner för att 
kunna betala dessa höga hyror. Det finns därmed inga incitament att 
bli självförsörjande, då det i praktiken skulle innebära att individen 
eller familjen skulle få flytta till en annan billigare bostad. 
Samtidigt är vi förvånade över att avsnittet i tertialen, Vuxna i 
Skärholmen försörjer sig genom eget arbete, är grönmarkerad. Det 
stämmer inte överens med den arbetslöshetsstatistik som finns, samt 
övrig text i tertialen samt den ökade budgetposten för ekonomiskt 
bistånd. 
  
SOCIALT SKYDDSNÄT OCH NY SOCIALTJÄNSTLAG 
31 december 2024 landade stadsdelsförvaltningen på ett kraftigt 
minusresultat. De verksamhetsområden som går med underskott är 
individ- och familjeomsorg, äldreomsorg, stöd och service till 
personer med funktionsnedsättning och ekonomiskt bistånd. Alla 
dessa är otroligt viktiga verksamheter, där högsta kvalitet måste 
upprätthållas. Utfallet i Skärholmen följer övriga Sverige, där 
ensamstående kvinnor är representerade i mycket högre grad än 
män avseende ekonomiskt bistånd. Kvinnor och HBTQI-personer är 
också målgrupper som i större utsträckning utsätts för våld i nära 
relation. Här måste vi fortsatt bedriva ett aktivt samarbete med 
polis, socialtjänst, SHIS och Kvinnojourer för att kartlägga, hjälpa 
och bistå de som är våldsutsatta, deras barn och även husdjur. 
  
I juli införs den nya socialtjänstlagen vilket innebär att det blir lag 
på att arbeta förebyggande för att förhindra att barn och vuxna far 
illa. Socialtjänsten kommer behöva vara ännu mer tillgänglig, 
insatser ska göras ännu snabbare och vissa insatser utan 
behovsprövning. I praktiken innebär det än mer ansvar för ännu fler 
verksamhetsområden inom stadsdelsförvaltningens område. 
  
JOBB OCH ETT VÄXANDE NÄRINGSLIV 
För att vända den negativa utvecklingen i Stockholm måste vi få 
fart på den ekonomiska tillväxten. Att sänka kommunalskatten är 
inte bara moraliskt rätt, utan leder också till att det lönar sig mer att 
arbeta och att fler har råd att konsumera. Under 2023 skickade 
förvaltningen ut en enkät till företagarna i stadsdelsområdet som en 
del i arbetet för att utöka samarbetet med det lokala näringslivet. 
Enkätens syfte var att ge förvaltningen en ökad förståelse för det 
lokala näringslivets behov och upplevelse av att bedriva företag i 
stadsdelsområdet. Resultatet av enkäten visade att näringsidkare i 
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centrumområdena befann sig i en situation som innebar att de inte 
planerade att utöka sin verksamhet. Det som framför allt lyftes var 
trygghetsfrågan utifrån händelser i stadsdelsområdet, vilket vi 
beklagar. 
  
Näringslivet i Skärholmen består av flera, lokala entreprenörer, som 
jobbar hårt veckans alla dagar för att få sin verksamhet att gå ihop. 
Skärholmen ska ha ett företagsklimat i världsklass med många nya 
idéer för framtiden. Här har stadsdelen en viktig uppgift att bidra till 
Stockholms attraktivitet för talanger, genom att erbjuda såväl en 
trygg stadsdel, som en stimulerande uppväxtmiljö för den som 
väljer att bosätta sig här med sin familj. Vi vill att Skärholmen ska 
vara en stadsdel dit nya företag inom olika sektorer söker sig och 
etablerar sig – En världsstad i miniatyr! 
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/458-1 (Godkänd - R 1) Tertialrapport 1 
Skärholmens stadsdelsnämnd 2025. 

• SKHLM 2025/458-4 Bilaga 02 - Åtgärdsplan Skärholmen 
SÖK 2025. 

• SKHLM 2025/458-2 Bilaga 04 - Ansökan 
Kompetensutvecklingssatsningen T1. 

• 2101779 Bilaga 01 - Sdn 24 T1 2025 
• 2101783 Bilaga 03 - Ansökan om budgetjusteringar för 

särskilda ändamål, investeringar 
• SKHLM 2025/458-3 Bilaga 05 - Slutrapport Utbyte av 

belysning i fsk, Skärholmens SDN. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

§ 21 
Revisionens årsrapport 2024.  

-Beslutsärende 
SKHLM 2025/466 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
stadsrevisionens årsrapport 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat m.fl. (M) anmäler ett 
särskilt uttalande enligt bilaga. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
2025-12-06 
 
Ärende 21 
 
Revisionens årsrapport 2024 
  
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
  
Särskilt uttalande 
Vi tackar revisorerna för rapporten och stadsdelsförvaltningen för 
det goda arbete man gjort under 2024, i en tid med stora utmaningar 
både avseende trygghet och ekonomi. 
I likhet med tidigare år bedömer revisorerna att Skärholmens 
stadsdelsnämnds interna kontroll har varit delvis tillräcklig. 
Granskningar under året visar på brister när det gäller bland annat 
genomförandeplaner inom hemtjänsten, avtalsuppföljning och 
kontroll av utförare inom socialtjänsten. Nämnden har inte heller 
vidtagit tillräckliga åtgärder utifrån våra tidigare års 
rekommendationer. Väsentliga rekommendationer som återstår är 
bland annat att säkerställa att samtliga placerade barn och unga har 
genomförandeplaner samt efterlevnaden av basala hygienrutiner i 
hemtjänsten och dataskyddsförordningen. 
Att vara politiker i en stadsdelsnämnd innebär ett kollektivt ansvar, 
oavsett om man är i majoritet eller opposition. Detta är något som 
hela nämnden måste ta till sig, samtidigt som det är den rödgröna 
majoriteten som styr Skärholmen på kommunfullmäktiges beslutade 
budget. Vi föreslår därför att ett internt arbetsmöte med 
stadsdelsledning och stadsdelsnämndens presidium äger rum inom 
en snar framtid. På mötet går vi igenom bristerna och sätter en 
handlingsplan framåt. Det kan inte vara så att samma kritik framförs 
år efter år utan att rätt åtgärder vidtas. 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/466-1 (Godkänd - R 1) Yttrande över 
revisionens årsrapport 2024. 

• SKHLM 2025/466-2 Skarholmens SDF Årsrapport 2024. 
• 2091343 Åtgärder för nya och kvarstående 

rekommendationer från revisionskontoret 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

§ 22 
Månadsrapport per maj 2025.  

-Beslutsärende 
SKHLM 2025/477 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat m.fl. (M) anmäler ett 
särskilt uttalande enligt bilaga. 

Sida 40 (52)



 
 
 

 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

 
  
Skärholmens stadsdelsnämnd 
2025-06-12 
 
Ärende 22 
Månadsrapport maj 2025 
Sophia Granswd Baat m.fl. (M) 
Särskilt uttalande 
De senaste två åren har vi påpekat att arbetslösheten kommer att 
öka, innan den sakta kommer minska i takt med att vi kommer i 
konjunkturell balans i slutet på 2026. Vi har även varnat för att läget 
i Skärholmen kommer bli ännu värre 2025, jämfört med 2024. Vi 
ser nu en oroande stor andel människor i behov av ekonomiskt 
bistånd. I den senaste månadsrapporten januari – april 2025, har vi 
580 aktuella bidragshushåll, vilket kan jämföras med budgeten som 
motsvarar 500 hushåll, och de preliminära siffrorna avseende maj 
indikerar 583 hushåll. För verksamhetsområdet prognostiseras ett 
underskott om 7,0 mnkr. 
Förvaltningen uppmärksammar att individer och familjer med 
ekonomiskt bistånd får hyreskontrakt i nybyggda hyresrätter med 
höga hyror, och därefter måste de ansöka om försörjningsstöd. 
Vägen till arbete och självförsörjning blir extra svår, då det krävs 
höga löner för att kunna betala dessa höga hyror. Det finns därmed 
inga incitament att bli självförsörjande, då det i praktiken skulle 
innebära att individen eller familjen skulle få flytta till en annan 
billigare bostad. 
Som svar på skrivelsen i ärende 14 ”Skärholmsbor i behov av 
ekonomiskt bistånd”, lägger vi därför ett eget förslag till beslut; att 
förvaltningen verkar för att varje individ som har försörjningsstöd, 
får en personlig coach, med målet att individen ska komma i 
utbildning eller arbete och bli självförsörjande så snart som möjligt. 
Detta i syfte att få en individuell handlingsplan med mätbara mål 
och en tidplan, för att komma i egenförsörjning. Vi vet att en av de 
absolut viktigaste åtgärderna för att våra barn och unga ska växa 
upp i trygga och ekonomiskt stabila förhållanden, är att deras 
föräldrar har ett jobb att gå till. Därför måste detta vara ett av våra 
mest prioriterade områden.  
  
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/477-1 (Godkänd - R 1) Månadsrapport maj 
2025. 

• SKHLM 2025/477-2 Bilaga 1 - månadsrapport maj 2025. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

§ 23 
Föreläggande om att utreda tänkbara orsaker till höga 
bakteriehalter vid Johannesdalsbadet ( Vårberg), Dnr 
2024-21892  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2024/1024 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) fann att det fanns två förslag till 
beslut, förvaltningens förslag och Moderaternas, Liberalernas och 
Centerpartiets förslag, förslagen ställdes mot varandra och man fann 
att nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 

Förslag till beslut 
Ledamoten Alice Vestlin (C), ledamoten Conny Gabrielsson (L), 
vice ordförande Sophia Granswed Baat m.f.l (M) anmäler 
ett förslag till beslut 
Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna ansluter till 
Liberalernas, Centerpartiets och Moderaternas förslag till beslut. 

Reservation  
Sophia Granswed Baat (M) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget förslag till beslut 
Arslan Bicen (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut 
Mikael Sundin (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut 
Alice Vestlin (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut 
Conny Gabrielsson (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget förslag till beslut 
Tapani Juntunen (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

 
2025-06-12 
  
Föreläggande om att utreda tänkbara orsaker till 
höga bakteriehalter vid Johannesdalsbadet 
  
Ärende 23 
  
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 
Conny Gabrielsson (L) 
Alice Vestlin (C) 
  
  
Förslag till beslut 
  
1.     Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2.     Att uppdra åt förvaltningen att uppdra åt miljöförvaltningen att 
ta badvattenprover vid bryggan strax norr om Johannesdalsbadet 
3.     Att därutöver anföra följande 
  
Det är oroande att badvattenkvaliteten vid Johannesdalsbadet just 
nu är så pass dålig att badavrådan har utfärdats. Johannesdalsbadet 
är en uppskattad och viktig plats för många barnfamiljer och boende 
i området – en grön oas nära staden som vi måste värna. Vi ser 
därför positivt på att en åtgärdsplan tagits fram, och vi hoppas att 
den kommer leda till att badvattenkvaliteten förbättras till nästa 
sommar. 
  
När ett så populärt bad som Johannesdalsbadet inte går att använda 
blir tillgången till våra andra badplatser ännu viktigare. Vi vill 
därför att badvattenkvaliteten testas även vid bryggan i skogen, norr 
om Johannesdalsbadet. Den är ett uppskattat alternativ under 
sommaren för både barnfamiljer och vuxna. Eftersom badplatserna 
ligger så nära varandra söker många sig naturligt dit som alternativ 
– då måste vi kunna garantera att vattnet där håller god kvalitet. I en 
växande stadsdel måste vi ta ansvar för att alla invånare har trygg 
tillgång till rena och säkra badvatten – också på de platser som inte 
är officiella bad. 
 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2024/1024-2 Föreläggande om att utreda tänkbara 
orsaker till höga bakteriehalter vid Johannesdalsbadet 
(Vårberg) Dnr 2024-21892 

• SKHLM 2024/1024-3 Åtgärdsplan Johannesdalsbadet. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

§ 24 
Protokoll - Förvaltningsgruppen, år 2025.  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2025/4 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/4-12 Protokoll 2025-06-05. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

§ 25 
Protokoll - Skärholmens Pensionärsråd, år 2025.  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2025/6 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/6-19 Protokoll 2025-06-04. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

§ 26 
Protokoll - Hägersten-Älvsjös och Skärholmens 
stadsdelsnämnds råd för funktionshinderfrågor, år 2025.  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2025/5 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/5-13 Protokoll 2025-06-04. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

§ 27 
Protokoll - Gruppledarmöte, år 2025.  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2025/2 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
  
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/2-9 Protokoll 2025-05-22. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

§ 28 
Protokoll - Samverkansöverenskommelsens styrgrupp 
(SÖK), år 2025.  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2025/8 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtil 
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/8-3 Protokoll styrgruppsmöte SÖK 
Skärholmen 250523. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

§ 29 
Anmälan av delegationsbeslut perioden 2025-05-01 - 
2025-05-31  

-Anmälningsärende 
  

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 

Sammanfattning av ärendet  
Besluten skickas inte ut, de finns att ta del av hos registrator 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

§ 30 
Balanslista, år 2025.  

-Anmälningsärende 
SKHLM 2025/1 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger den till 
handlingarna 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill 
 
Handlingar i ärendet 

• SKHLM 2025/1-14 Balanslista.7-2025-06-12. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

§ 31 
Föreningsstöd  

-Skrivelse 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Stephan Guiance (S) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör bifall därtill. 

Skrivelse 
Vice ordförande Sophia Granswed Baat m.fl (M), ledamoten Conny 
Gabrielsson (L) och ledamoten Alice Vestlin (C) anmäler en 
skrivelse enligt bilaga, med förslag till beslut att skrivelsen skickas 
till förvaltningen för beredning 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-06-12 

 
  

Skrivelse 
Föreningsstöd 

  
Sophia Granswed Baat m.fl. (M) 

Conny Gabrielsson (L) 
Alice Vestlin (C) 

  
  
Idrotten får mindre pengar trots ökad verksamhet 
  
De senaste åren har en utökning av sociala satsningar som 
finansieras inom föreningsstödet 
tillkommit, till exempel spontanfotboll. Idrottsförvaltningen får allt 
fler förfrågningar från 
stadsdelsförvaltningar för den typen av verksamhet. 
  
Då majoriteten inte har avsatt särskilda resurser för dessa sociala 
satsningar innebär det nu att stödet för idrottsverksamhet behöver 
minska, trots att denna ökar volymmässigt. Vi anser att idrottens 
kärnverksamhet måste ha en egen finansiering. Övriga insatser som 
ligger utanför idrottens egentliga uppdrag ska finansieras med egna 
definierade medel. 
  
Det är inte rimligt att idrottsföreningarna i Stockholm får mindre 
pengar för att bedriva sin viktiga, långsiktiga verksamhet för att de 
ställer upp och stöttar staden med sociala insatser. 
  
För att få bättre insikt i omfattningen av de sociala insatser som 
stadsdelsförvaltningarna söker medel för från idrottsförvaltningen, 
önskar vi en återrapportering som besvarar följande: 
  
1.     Hur många ansökningar om medel för sociala insatser har 
Skärholmens stadsdelsförvaltning lämnat in till idrottsförvaltningen 
under de senaste tre åren? 

2. Vilka typer av sociala insatser har dessa ansökningar gällt, 
och hur mycket medel har beviljats för respektive insats? 

3. Hur ser ni på ansvarsfördelningen mellan 
stadsdelsförvaltningarna och idrottsförvaltningen när det 
gäller finansiering av sociala satsningar? 
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